
Tóth Balázst, Vasvár polgármesterét – 
a korábbi évek gyakorlatához hasonlóan 
– évértékelő összegzésre kértük. Beszélt 
az elmúlt év beruházásairól és a 2022-es 
esztendő terveiről is.

A polgármester testületi ülésen megtar-
tott évzáró beszédében visszaemlékezett az 
év eleji célkitűzésekre. 2021. januárjában azt 
mondta, hogyha a sok teendő mellett a két leg-
fontosabb célkitűzés teljesül, azaz, ha a város 
megvásárolja a fürdőt és a termálkút működő-
képes lesz, már elégedetten zárják az évet.

– Valóban elhangzott egy évvel ezelőtt, 
hogy 2021-ben a fürdő megvásárlása és a 
termálkút működőképességének visszaállí-
tása a két legfontosabb célkitűzés. Mindket-
tő teljesült, sőt túlteljesült! Egyrészt azért, 
mert nem csak a fürdőt sikerült megvásá-
rolni, hanem az eredetileg tervezettnél több 
ingatlan is a tulajdonunkba került. Megvet-
tük a fürdőtől a kápolnához vezető útig tartó 
területet, a II-es horgásztavat, a kemping te-
rületét, a rendőrség alatti ingatlant a fa épít-
ménnyel, az egykori Magyar Király épü-
letét, a kismákfai út melletti (lovaspálya) 
területet. Az interneten olvastam negatív 
kommenteket is a fürdővásárlással kapcso-
latban, hogy annyiért kellett volna a fürdőt 
„visszavásárolni”, mint amennyiért eladásra 
került. Tegyük tisztába ezt a tévhitet: a vá-
ros fürdőt soha nem adott el, hanem kizá-
rólag területet adott kedvezményesen, ahol 
magántőkéből felépült a fürdő. Ez egy elő-
nyös, jó konstrukció volt. Visszatérve a vá-
sárlásra, a város annyi pénzt adott ezekért a 
területekért, amennyit a befektető Vasváron 
befektetett. Kiemelném, hogy nem saját for-
rásból, hanem állami támogatásból gyara-
pítottuk jelentős mértékben a város vagyo-
nát – hangsúlyozta, majd így folytatta: – A 
termálkút a másik kritikus, megoldásra váró 
feladat volt. Szerencsére a kútnak a felújí-
tás után nagyobb hozama lett, mint amennyi 
korábban volt.

– Mit mondtak a szakemberek? Mi volt a 
probléma a kúttal?

– A szivattyú tönkrement, amit ki kellett 
cserélni. De az évek alatt annyi lerakódás 
jelent meg a csövekben, hogy a szivattyú 
kiemelés közben megszorult és bennsza-
kadt. Egy nagyon nehéz, bonyolult műszaki 
mentési műveletet kellett megvalósítani. Az 
első technikai próbálkozás nem sikerült, a 
második már igen. Kétezer méter mélyről 
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kellett kiszedni a szivattyút, s a bent ma-
radt kábelköteget, amelyhez egy 80 tonnás 
fúróberendezést kellett felállítani. Az or-
szágban csak néhány cég képes ilyen mű-
veletre. Nagy kő esett le a szívünkről, hogy 
a mentési és felújítási művelet sikerrel járt. 
Külön öröm, hogy a kút hozamát is sikerült 
növelni. Reméljük, hogy a következő 20 év-
ben nem lesz probléma ezzel a rendszerrel. 
A város távfűtése azóta teljes egészében ter-
málvízzel működik.

– Milyen beruházások történtek 2021-ben?
– Folytatódott a város csapadékvíz el-

vezető rendszerének a fejlesztése, a 2021-
es évben befejeződött a csapadékvíz II-es 
üteme. Ennek eredményeként a Derkovits 
utca, Hunyadi utca, Góré domb problémáit 
sikerült megoldani. Nagy és fontos beruhá-
zás volt az Ezredesház felújítása. Már régóta 
üresen állt az épület, amely nem is az önkor-
mányzat, hanem az egyik bank tulajdonában 
volt az egykori Hegyháti Jóléti Alapítvány 
adósságai miatt. Turisztikai célú pályázatból 
sikerült megvásárolni és felújítani az épü-
letet. Kerékpáros pihenőhely, irodák és egy 
kávézó kapott helyet benne, így vált teljes-
sé a Tretter-kert épületeinek megújítása. A 
város egy hangulatos, igényesen kialakított 
közösségi helyszínnel gazdagodott.

Visszaszereztünk a városnak egy ipartör-
téneti műemléket: az 1928-as vasvári fej-
lesztésű motorekét is. Akkoriban országos 
pályázatot írtak ki mezőgazdasági gépekre. 
Ennek hatására robbanómotorral műkö-

dő motorekét fejlesztett ki Tóth György, 
Gyurcsi bácsi, aki országos díjat nyert el. A 
prototípus elkészült, a nagy gazdasági világ-
válság azonban megakadályozta, hogy széles 
körben is gyártsák ezt a találmányt. A város 
végül egy sárvári gyűjtőtől vásárolta meg pá-
lyázati segítséggel. A végleges kiállítóhelyét 
még keressük, lehetséges helyszínként szóba 
került a piac és a Tretter-kert is. Folytatódott 
az önkormányzati utak felújítása is, idén a 
Pásztor utcát és a temetői utat sikerült leasz-
faltozni. Az óvodába ételliftet szereltettünk, 
hogy könnyítsük az ott dolgozók munkáját. 
Nem önkormányzati beruházásban, hanem a 
megyei horgászszövetség pályázatával meg-
újult a Csónakázó tó és környéke. Jelentős 
energiát fektettünk az előkészítő munkákba, 
járdát terveztettünk a Petőfi  és a Hunyadi 
utcába, készül a fürdő fejlesztési terve, ko-
rábban elkészült a temetői támfal, a Petőfi  
tömbbelső terve is- ismertette.

– Folytatódtak a korábbi jó kezdemé-
nyezések: nyolc évnyi szorgalmas munka 
és tanulás után három végzős általános is-
kolai diáknak az intézmény javaslata alap-
ján laptopot adott jutalmul Vasvár Városért 
Közalapítvány. Pályázati forrásból 10 ci-
vil szervezet működését segítettük eszkö-
zök beszerzésével, így például a karatésok 
sportszőnyeghez, a horgászok halsütőhöz, a 
tűzoltók hangosító berendezéshez jutottak. 
A város imázsát erősíti, hogy logóval ellá-
tott pólók, táskák készültek.

A város legújabb fejlesztése az Ezredesház felújítása
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(Folytatás az 1. oldalról)
– Milyen változást hozott a vírushelyzet 

a múlt évben?
– A járvány kritikus működésbeli zavart 

nem okozott, a szükséges intézkedésekkel 
biztosítottuk az intézményrendszer mű-
ködését. Köszönet a háziorvosainknak, az 
egészségügyben dolgozóknak, a szociális 
ellátásban dolgozóknak. Hozzá kellett szok-
nunk az új helyzethez. Így voltak ezzel a 
gazdasági élet szereplői vagy az intézmény-
rendszer képviselői is. Szerencsére sokan 
beoltatták magukat vagy átestek a víruson, 
így csökkent a város lakóinak veszélyezte-
tettsége. Talán a szülőknek és a gyerekek-
nek a legnehezebb a járványhelyzet kezelé-
se, s ezután is nagy feladat lesz számukra 
a baráti, szociális kapcsolatok fenntartása, 
valamint a tudásanyag elsajátítása. A civil 
szervezetek képviselőivel beszélgetve egy-
értelművé vált, hogy a személyes találkozá-
sok megritkulásával gyengült az egyesületi 
élet tartalma is. A gazdasági szervezeteknél 
2021-ben már nem nagyon tapasztaltunk 
visszalépést, ők alkalmazkodtak az új hely-
zethez. Ennek is köszönhető, hogy a város 
gazdasága stabil alapokon áll.

– Milyen terveket határoztak meg a 
2022-es évre?

– Idén a csapadékvíz III-as ütemével 
folytatjuk a vízelvezető rendszer fejleszté-
sét. A Mártírok utca, Egres árok, Táncsics 

utca egy része, Góré utca kerül bele ebbe 
a programba. Időszerű, hogy felújítsuk a 
polgármesteri hivatal épületének tetőszer-
kezetét. Állami beruházás lesz a tanuszoda 
létesítése, amelynek a tervezése folyik. Egy 
úszómedence és egy gyakorló medence épül 
majd az országos program részeként. A járás 
és a város számára létesítendő tanuszoda a 
piac mögötti területen, a 74-es út mellett áll 
majd – tájékoztatott. – Év elejére elkészül 
a fürdő terve, amely megőrizné a családias 
hangulatát. Új főépület magasodna a mos-
tani teniszpálya helyén, amelyben helyet 
kap egy új medence, ami télen is üzemelne. 
Január közepén kell beadni az Élhető város 
pályázatot a TOP Plusz keretében. A fejlesz-
tési csomag része lesz a Petőfi  tömbbelső 
megújítása (járda- és útfelújítás, játszótér és 
az idősek otthona felé vezető lépcső meg-
újítás). Emellett fontos eleme a pályázatnak 
a sportöltöző felújítása, bővítése, valamint a 
megtervezett járdák megépítése. Nagyon re-
méljük, hogy bővül a népfőiskolai program, 
ezzel egy többmilliárd forintos beruházás 
valósulna meg Vasváron. Elnyert pályáza-
tunk van a Hegybíró dűlő és a Hármashegy 
III. utca felújítására. Kiemelt célunk az ipar-
terület további fejlesztése, hogy minél ked-
vezőbb infrastruktúrával várjuk a befektetni 
szándékozókat.

– Programokkal előre nem nagyon ter-
vezhetünk…

– Minden megszokott programot szeretnénk 
megtartani. A téli báli szezon még valószínűleg 
nem térhet vissza, de a tavaszi, nyári programo-
kat remélem már nem zavarja meg a járvány-
helyzet. Így tervezzük a Bárányfesztivált, a 
Békenapot, a Rétesnapot és a többi kisebb ren-
dezvényt is. Öröm, hogy a vasvári természet-
járó hagyományokat Varga Jenő bácsi unokái 
viszik tovább, akik új egyesületet alakítottak. 
Agilisan megkezdték működésüket, egész év-
ben szerveznek túrákat. Idén is lesz színjátszó 
fesztivál és Ismerős Arcok koncertet is terve-
zünk. Szeretnénk, ha a tárogató hangjai nyáron 
újra betöltenék a város utcáit. A tárogató meg-
szólalt már a kilátóból, a városháza erkélyéről 
és az idősek otthonából is. 2021-ben létrejött a 
Sárvár-Vasvár kerékpáros túraverseny, aminek 
szintén lesz folytatása. Tervben van tavasz-
szal egy gasztrofesztivál szervezése is. Január 
7-én ünnepelte fennállásának 25. évfordulóját 
a vasvári Kármentő zenekar, amelynek tagjai 
komoly műsorral készültek – mondta.

– A jobbító szándékú javaslatokat a jö-
vőben is szívesen fogadjuk. Fontos az ösz-
szefogás akár környezetvédelemről vagy 
éppen civil szerveződésről legyen szó – ösz-
szegezte.

– A város és a képviselő-testület nevé-
ben kívánok egészségben gazdag, boldog, 
békességgel teli 2022-es esztendőt – zárta 
szavait a polgármester.

sna
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Karácsonyra várva…
„Karácsonykor az ember mindig hisz egy 

kissé a csodában, nemcsak te és én, hanem 
az egész világ, az emberiség, amint mondják, 
hiszen ezért van az ünnep, mert nem lehet a 
csoda nélkül élni.” (Márai Sándor)

Mi, az iskolában is a csodára vártunk és 
meg is kaptuk. Az év utolsó tanítási napján 
az alsó tagozatos diákok tanítóik irányításá-
val megörvendeztették társaikat és tanáraikat. 
Nemcsak a kezünkbe kaptunk ajándékot, ha-
nem a lelkünknek is öröm volt a délelőtt.

Először a legkisebbek gyűltek össze az aulá-
ban, kiket játékos versengésre, éneklésre invitál-
ták a 3.b osztályosok osztályfőnökükkel Frigyné 
Kiss Éva tanítónővel, majd a következő órában 
a 3. és 4. osztályosok láthattak egy kedves ka-
rácsony történetet. A felső tagozatosokat a Kó-
nyáné Novák Katalin vezette 4. évfolyamosok 
rövid, kedves műsora, majd a 3.b osztályosok 
manós tánca köszöntötte. Az alsó tagozatosok 
a Süle Erika és Paulovicsné Török Cecília taní-
tónők irányította színjátszóktól ráadás ajándékul 
betlehemes történetet is kaptak, s a 3.b osztályos 
diákoktól pedig saját készítésű ajándékot is.

Mindezek a csodálatos karácsonyfánk előtt 
zajlottak, amit ezúton is köszönünk Kőris Ri-
csi nagypapájának, Varga Istvánnak, aki fel-

ajánlotta, hogy kivágja az udvarából a fenyő-
fát és nekünk ajándékozza.

Megköszönve a műsort adó diákoknak 
és tanítóiknak a felkészülést, hogy szebbé 

tették a 2021. év utolsó tanítási napját, szép 
karácsonyt kívántam mindenkinek és néhány 
megfogadásra érdemes javaslatot: „sétáljatok 
nagyokat, játszatok, beszélgessetek sokat a 
szüleitekkel, testvéreitekkel, szerezzetek szép 
pillanatokat egymásnak…”. Remélem többen 
megfogadták az ötleteimet, s ezáltal boldo-
gabban tudnak nekiindulni a 2022. évi napok-
nak, feladatoknak az új évben. Azt kívánom 
minden diáknak, szüleiknek, szeretteiknek és 
minden vasvárinak, hogy sikeres, remény- és 
szeretetteljes új évben lehessünk együtt.

Sejberné Szabó Marianna
iskolaigazgató
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Tretter-ház – Békeház – Ezredes-ház
December 16-án adták át a felújí-

tott Ezredes-házat, ehhez kapcsolódva 
kis konferencia került megrendezésre a 
szomszédos Békeházban, elsősorban az 
1664. évi vasvári békéhez kapcsolódó tu-
risztikai fejlesztésekről, Vasvár és Szent-
gotthárd ezirányú együttműködéséről, 
de szó esett a nagymúltú épületegyüttes 
történetéről is.

A Tretter-ház elnevezést Vasváron min-
denki ismeri, az idősebb korosztály pedig 
még Tretter László doktor úrra (1899-1984) 
is emlékezhet, aki évtizedeken keresztül 
volt Vasvár és környéke közkedvelt köror-
vosa. Azt azonban már csak kevesen tudhat-
ják, hogy a tekintélyes épületet és a hozzá 
tartozó tágas udvart a doktor úr édesapja, 
Tretter Győző, Vasvár nagyközség jegyző-
je (1864-1930) vásárolta meg a XX. század 
elején. Azt a tényt pedig legfeljebb a „Vá-
rosnéző séták” törzsközönsége ismerhe-
ti, hogy a jelentős ingatlan a szomszédos 
telkekkel együtt egykor a vasvári káptalan 
helyi birtokközpontja volt. A házat – amely 

minden bizonnyal a káptalan helyi intéző-
jének lakása volt – mint a település egyik 
legrégebbi épületét a helyi hagyomány már 
régóta az 1664. évi vasvári békekötés hely-
színének tartotta, ezért nemcsak Tretter-
háznak, hanem Békeháznak is nevezték.

Maga a birtokközpont egészen az 1900-
as évek elejéig fennmaradt, és viszonylag 
nagy – a Békeháztól a mai Köztársaság té-
rig, illetve a patakpartig terjedő – területet 
fedett le. A káptalan – amely már évszáza-
dok óta Szombathelyen működött – csak a 
XX. század elején adta el Vasvár környéki 
birtokait, ekkor a belterületi részek helyén 
lakótelkeket alakítottak ki: a gazdasági 
központ épületei közül azonban nemcsak a 

Békeház maradt fenn, hanem annak mellék-
épülete, az ún. Ezredes-ház is, sőt ide tar-
tozott az a nagy magtárépület is, amely az 
Ady Endre utcában áll.

De honnan származik az Ezredes-ház 
elnevezés? Az idősebb vasváriak még em-
lékeznek egy bizonyos „Ezredes úr”-ra, aki 
valamikor az 1950-1960-as években itt lakott 
feleségével. Az épületet Tretter doktor úr jó-
voltából használhatták, az ezredes úr pedig 
favágással, felesége kézimunkázással egészí-
tette ki szerény jövedelmét. A körülmények-
ből már sejthető, hogy tipikus XX. századi 
magyar családtörténettel van dolgunk!

Zsigmond János (1890-1970) az erdélyi 
Nagyenyeden született, és mint az Osztrák-
Magyar Monarchia hadseregének tisztje 
1920 után menekült a megmaradt Magyar-
országra. Mivel az országnak ekkor csak 
minimális hadserege lehetett, előbb a határ-

őrségnél (Szentgotthárdon), majd a csend-
őrségnél (Sárváron) kapott munkát. Idő-
vel, mint csendőr alezredes a szombathelyi 
csendőrkerület parancsnokhelyettese lett, és 
családjával a megyeszékhelyen élt. Amikor a 
II. világháború végén kommunista nyomásra 
megszüntették a csendőrséget, már nem kap-
hatott munkát, sőt idővel – mint ún. osztályi-
degent – kitelepítették Szombathelyről. Mi-
vel felesége, Úsz Anna vasvári kötődésű volt, 
a család városunkban talált menedékre. Nem 
tudjuk pontosan, mikor költöztek Tretter 
doktor úrhoz, de az biztos, hogy Zsigmond 
János itt hunyt el 1970-ben, a házat pedig az-
óta nevezik Ezredes-háznak.

Mindezt pedig ifjabb Zsigmond János-
tól tudjuk, aki 2020 elején 90 éves korában 
halt meg Budapesten. Az ő élettörténete 
már igazi szocialista kori sztori: mint kato-
nacsalád sarja a kőszegi hadapródiskolában 
tanult, de természetesen 1945 után ő sem 
léphetett katonai pályára, egy budapesti 
gépgyár műszaki rajzolójaként kereste ke-
nyerét. Végtelen kreativitását azonban mint 
grafi kus, bélyeg- és éremtervező, valamint 
szenvedélyes fotós élte ki. Elkötelezetten 
dokumentálta a szocialista korszakban tö-
megesen felszámolt katonai sírokat, és álta-
lában is előszeretettel fényképezte a teme-
tőket. A sors úgy hozta, hogy e sorok írója 
halála előtt még megismerkedhetett vele, és 
ennek révén nem csak az Ezredes-ház törté-
nete világosodott meg előtte, hanem számos 
értékes vasvári vonatkozású történeti doku-
mentum is előkerült (erről a Vasvári Újság 
2020 decemberi számában olvashatunk).

Amikor az Ezredes-ház nevét kiejtjük, 
gondoljunk a magyar történelem zsákutcái-
ra, a számkivetett családokra és a félresiklott 
egyéni életutakra. De jusson eszünkbe az is, 
hogy ezek az emberek nehéz sorsok ellenére 
mennyi értéket megőriztek számunkra.

dr. Zágorhidi Czigány Balázs
múzeumigazgató

Zsigmond János csendőr alezredes Ifj. Zsigmond János budapesti otthonában

A Tretter-ház és az Ezredes-ház bejárata az 1950-es években
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Átadták a megújult Ezredesházat
A Békeház udvarán álló, felújított 

Ezredesházat adták át december 16-án 
ünnepélyes keretek között. Az ünnepsé-
gen köszöntőt mondott Majthényi László, 
a Vas Megyei Közgyűlés elnöke és Tóth 
Balázs, Vasvár polgármestere. Átadó 
beszédet V. Németh Zsolt, országgyűlési 
képviselő, kiemelkedő nemzeti értékek 
felügyeletéért felelős miniszteri biztos 
mondott. A beszédeket követően szalag-
átvágással vehették birtokba véglegesen 
az épületegyüttest használói.

Az önkormányzat a Békeházban „Múlt-
ból a jövőbe" címmel komplex rendezvényt 
szervezett december 16-án. Délelőtt előadá-
sok voltak: Prof. dr. Tóth Ferenc, az Eötvös 
Loránd Kutatási Hálózat Bölcsészettudomá-
nyi Kutatóközpont tudományos tanácsadója 
Vasvár és az Európai Békevárosok Hálóza-
táról beszélt. Dr. Zágorhidi Czigány Balázs, 
a Vasvári Múzeum igazgatója „Tretter-ház, 
Ezredesház, Békeház” címmel adott törté-
nelmi tablót az épületekről. (Szerk: erről 3. 

oldali cikkünkben olvashatnak bővebben.) 
Hrabovszky-Orth Katinka, a Pannon Kapu 
Kulturális Egyesület elnöke a szentgotthár-
di csata és a kulturális turizmus kapcsola-
tát elemezte. Az érdeklődők az eseményen 
megismerhették a „Szentgotthárdi Csata 
– Vasvári Béke” című LEADER-térségek 
közötti projekt keretében elkészült társasjá-
tékot is.

Az Ezredesház átadásával teljessé vált 
az egykori Tretter-kert épületeinek meg-
újítása. Az épületegyüttes a Tretter-házzal 
és egy magtárral együtt a 18. században a 
vasvári káptalan uradalmi központja volt. 
Az Ezredesház elnevezés valószínűleg ak-
kor ragadt rá az épületre, amikor az ötve-

nes évektől egy Szombathelyről kitelepített 
csendőr alezredes otthonául szolgált.

Az Ezredesházban egy kerékpáros pihe-
nőhely, két iroda és egy új, igényesen ki-
alakított kávézó kapott helyet. A megnyitó 
óta immár megnyílt „Ezredes kávézóba” a 
városlakókat és a turistákat egyaránt várják.

A város már hosszabb ideje kereste a 
funkciót az emblematikus, de évek óta elha-
gyottan álló épületének. Végül a Terület- és 
településfejlesztési operatív program turisz-
tikai célelőirányzatából sikerült támogatást 
nyerni egy többfunkciós intézményre. A 
Vasvár, Oszkó, Csehimindszent és Petőmi-
hályfa összefogásával megnyert pályázatból 
98 milliót költhettek a háromszáz négyzet-
méteres épület megújítására, amelyben ke-
rékpáros-pihenőhely, kávézó, valamint a 
Leader szervezet és a Vasvár Népfőiskola 
irodája kapott helyet.

Genius loci, azaz a hely szelleme: ez az 
utalás többször is elhangzott az átadón. Tóth 
Balázs az avatón elmondta: egy polgármes-
ter büszke minden projektre, amelyek a vá-
ros fejlesztését szolgálják, de ez a mostani 
átadó különösen kedves a szívének. Ez egy 
olyan emblematikus épület, amely a város-
vezetés számára mindig kiemelten fontos, 
megoldandó feladatként szerepelt. A Béke-
házat egy évtizede sikerült már méltókép-
pen felújítani, de az Ezredesház ügye soká-
ig megoldatlan volt, miközben jó lett volna, 
ha harmonikus egységet képez a két épület 
egymással. A város sokáig kereste azt is, mi-
lyen funkciót kaphatna az Ezredesház épü-
lete. Szóba jött szociális intézményként való 
hasznosítása vagy a Vas megyei képzőmű-
vészeti gyűjteménynek adjon helyet bemu-
tató teremként. Ám minden ötletnél felme-
rült a fenntarthatóság kérdése is. Márpedig 
csak olyan fejlesztésben gondolkodhatott a 
város, amely el is tartja önmagát. Végül egy 

turisztikai programkiírás adott végső irányt 
a funkcióválasztásnak. Körvonalazódott 
egy többfunkciós épület terve, amelyben 
irodák és egy kerékpár-turisztikai megálló-
hely is helyet kap pihenővel, zuhanyzóval. 
Az épület mellett halad el az EuroVelo nem-
zetközi kerékpárútvonal is, bár amikor a pá-
lyázat készült, ez még nem így volt. Ám ez 
is csak erősíti, hogy a fejlesztési irány jó. De 
nem volt egyszerű a felújítás története sem, 
amely mindjárt az épület tulajdoni kérdésé-
nél kezdődött. A korábbi szociális működte-
tő 100 milliós adóssága miatt az épület egy 
bank tulajdonába került egy évtizede. Az 
önkormányzatnak ez ügyben is egy folyton 
változó gazdasági-banki környezetben kel-
lett tárgyalnia az Ezredesház megvásárlásá-
ról, amely végül sikeresen zárult. Nehézség 
volt az is, hogy nem tudták előre, ki fogja 
bérelni az irodákat. Végül ez is jól alakult. 
Olyan bérlői vannak az épületnek, akik a 
turizmusfejlesztésben, térségfejlesztésben 
érdekeltek. Nagy kérdés volt a tervezésnél 
az is, hogy mi legyen az épület nagytermé-
vel. Mivel kötelező volt a pályázatban egy 
gazdasági elem szerepeltetése, egy igényes 
kávézó kialakítása mellett döntöttek, ám en-
nek kivitelezése sem tartozott az egyszerű 
feladatok közé. A legfontosabb dolgokban 
végül konszenzus született az együttműkö-
dők között. A megvalósítás elején a közbe-
szerzésben is adódtak nehézségek. Végül az 
önkormányzat a város a képviselő-testületé-
nek támogatását maga mögött tudva ezt is 
megoldotta. Ez csak néhány epizód volt a 
számos nehézség közül, ami a projekt meg-
valósítását nehezítette. De végül minden 
akadály elhárult az önkormányzat munka-
társainak, a Vas megyei Önkormányzatnak, 
a Kormányzatnak, a Magyar Államkincstár 
munkatársainak és a többi együttműködő 
partnereknek köszönhetően. Nekik Tóth 



5VASVÁRI ÚJSÁG2022. január 12.

Balázs az átadón külön is köszönetet mon-
dott. „Abban bízom, hogy ez a meghitt tér 
kedvelt találkozási pontja lesz a vasváriak-
nak és minél többen élvezik akár egy kávé 
mellett üldögélve a hely szellemét, adottsá-
gát, kisugárzását” -zárta gondolatait Vasvár 
polgármestere.

Tőle Majthényi László, a Vas Megyei 
Közgyűlés elnöke vette át a szót, aki arról 
tájékoztatott: Vasvár az elmúlt ciklusban tíz 
TOP-pályázat kedvezményezettje volt, több 
mint kétmilliárd forint értékben. A köz-
gyűlés elnöke azt is hozzátette: örül, hogy 
értelmes funkcióval gazdagodott az épület, 
amelynek a fejlesztését TOP forrásból biz-
tosíthatták. Kifejezte reményét az együtt-

működés folytatására is a következő évek 
projektkiírásait illetően.

Az Ezredesház avatóbeszédét V. Németh 
Zsolt miniszteri biztos, országgyűlési kép-
viselő tartotta, akinek az, hogy Tóth Balázs 
polgármester a projekt körüli nehézségeket 
sorolta, egy idézetet juttatott az eszébe.

„Árnyék mögött fény ragyog, Nagyobb 
mögött még nagyobb” – idézte V. Németh 
Zsolt Gyökössy Endre lelkészt, pszichológust.

Az Ezredesházra is igaznak bizonyult a 
bölcs mondás. A nagy nehézségek ellenére 
felújításával egy különleges értéket, egyben 
lehetőséget kapott Vasvár.

Az országgyűlési képviselő arról beszélt, 
hogy egy olyan tér-, és épületegyüttes jött 
létre most, ahol érezhetjük a valaha itt élt 
emberek szellemét. Hozzátette: Vasvár nem 
az a hely, ahol százával lennének ilyen he-
lyek, de ez az épület épp ilyen múltidéző 
hely, erre alkalmas. V. Németh Zsolt néhány 
elemet sorolt is a régmúltból és a közelmúlt-
ból, amelyekből a genius loci táplálkozhat 
a Tretter- kertet illetően. A Vasvári Béké-
ről ismerik a várost határon innen és túl. A 
történészek szerint nem a Béke ház, hanem 
egy itt felállított katonai sátor lehetett ennek 
színhelye. A történelmi nevű Ezredesházról 

pedig tudnunk kell azt is, hogy itt született 
Makray Katalin olimpiai ezüstérmes magyar 
tornásznő, Schmitt Pál volt köztársasági el-
nök felesége. Így a legújabb kori események 
ugyancsak a hely szellemét erősítik.

Az Ezredesház már több felújításon is 
átesett korábban egyébként, de a falak to-
vábbra is vizesek maradtak. Egyik felújítás 
után sem volt megnyugtató a végeredmény. 
Ám a mostani után végre tényleg kimondha-
tó, hogy az épület teljesen rendben van. Az 

országgyűlési képviselő az Ezredesház tu-
rizmusban betöltött, jövőbeli szerepről is be-
szélt. Elhangzott: a turizmust általában vagy 
felül, vagy alul értékelik. Vasvár azonban 
most olyan helyzetben van, hogy a turizmus-
ban rejlő lehetőségeit reálisan értékelheti.

„Eljött az idő, hogy sok apró csodájával 
a Vasvári kistérség is kilépjen a turizmus pi-
acára. Ehhez most már megvan a megfelelő 
háttér mind humán erőforrásban, mind inf-
rastruktúrában” – hangzott el.

Vasváron és térségében ugyanis nem 
egy-kettő attrakció van, hanem – ahogy a 
TDM szlogenje is szól – sok száz kisebb, 
azaz ezernyi csoda földje, térsége a város és 
a Hegyhát. Most, az Ezredesház átadásával, 
új funkcióival, bérlőivel, akik a turizmus 
szervezeti, humán erőforrását is jelenthetik, 
összefut mindez az attrakció leltárral és az 
erők összeadódnak. Imponáló kínálattal le-
het kilépni a turisztikai piacra.

„Rajtunk múlik, sikerül-e. Hihetetlen le-
hetőséget indíthat el mindez. Jó remények le-
hetnek a jövőre nézve. Rajtunk múlik a foly-
tatás. Ha komolyan akarjuk, sikerülni fog. A 
turizmusban erő van” -zárta avatóbeszédét V. 
Németh Zsolt országgyűlési képviselő.
Pogács Mónika – Képgaléria: Laki László

A Karintia Kft.
adventi adománya

A vasvári székhelyű Karintia Keres-
kedelmi, Mezőgazdasági és Szolgáltató 
Kft. idén is fontosnak tartotta, hogy öt, 
nehéz sorsú helyi családot ajándékutal-
vánnyal támogasson az adventi időszak-
ban. Az immár hagyományos jótékony-
sági kezdeményezésüket a város nevében 
a polgármester örömmel fogadta.

A Vasvári
Ifjúsági Fúvószenekar

újévi hangversenye

A Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar újévi 
hangversenyét a Nagy Gáspár Művelődé-
si Központban, 2022. január 22-én 19 órai 
kezdettel tartja. Belépőjegyek elővételben 
a zeneiskolában vásárolhatók: január 10-
től diák, nyugdíjas 800 Ft, felnőtt 1600 Ft. 
Jegyárak a helyszínen, a koncert előtt: diák, 
nyugdíjas 1000 Ft, felnőtt 2000 Ft. A hang-
verseny minden látogatója vendégünk egy 
pohár pezsgőre.

Mindenkit szeretettel várunk!
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Vasvári Mikulás
Idén is ellátogatott Vasvárra a Mikulás. 

December 3-án, pénteken délután a Nagy 
Gáspár Művelődési Központ előtti adventi 
teret betöltötte a mikulásváró zene, a kis-
gyermekek zsivaja és a fi nom tea illata.

Az ünnepség 17 órakor kezdődött. A kö-
szöntő után a zeneiskola igazgatója, Zoli 
bácsi és tanára Anikó néni műsorára, a vi-
dám ének hangjára megérkezett segítőivel 
a Mikulás. Lovaskocsi hozta őket sok aján-
dékkal. A Mikulás köszöntötte a gyermeke-
ket, majd következett az ajándékcsomagok 
kiosztása a színpadon. A jó hangulathoz a 
halk zene, a sok szaloncukor és a forró tea 
is hozzájárult. Idén városunkban csupa jó 

gyermek volt, így a Mikulás idén a Kram-
puszát nem hozta magával. A Mikulásváró 
rendezvény a Vasvári Szociális és Gyer-
mekjóléti Központ szervezésében, Vasvár 

Város Önkormányzata támogatásával va-
lósult meg. Bízunk benne, hogy jövőre is 
találkozhatunk a Mikulással személyesen!

Adventi pillanatok

Képgalériák: Laki László 
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Elindultak szép hazánkból
Trilógia három könyvvel, öt földrészről és hatszáz történettel rólunk, magyarokról

A Kossuth Rádió értékmegőrző, három 
sorozatból álló műsorfolyamából hiánypót-
ló kötetet adott ki az Agrárminisztérium és 
a Hungarikum Bizottság. A 200-200-200 
részes rádiós sorozat ötletgazdája, elindítója 
V. Németh Zsolt, kiemelkedő nemzeti érté-
kek felügyeletéért felelős miniszteri biztos 
volt, aki a műsor alapján készült kötet fe-
lelős kiadója is egyben. A kiadvány jelen-
leg a világ összes magyar nagykövetségén 
megtalálható Tokiótól New Yorkig, de a 
tervek szerint a nagyközönség számára is 
elérhetővé válik a jövőben. Az 
összeállításban egy-egy oldalt 
szentelnek egyebek mellett a 
virtuóz Lajkó Félixre, a mu-
ravidéki batikolt hímes tojá-
sok hagyományaira, Fraknó 
várára, a legbátrabb falura, 
Kercaszomorra, Szabadkára, a 
kalocsai paprikára, az egri bi-
kavérre, a Gundel-örökségre, 
a teqballra, a Törley pezsgőre 
és még megannyi másra. A lé-
nyeg az, bárhol is ütjük fel a 
köteteket: számos érdekesség-
ről olvashatunk. Ez egy triló-
gia három könyvvel, öt föld-
részről és hatszáz történettel 
rólunk, magyarokról.

Mi, ezúttal az óriási tudás-
anyagot hordozó kötet utolsó 
sorozatát helyeztük az érdek-
lődés középpontjába, amely-
ben kizárólag személyekre 
irányul a fi gyelem:

2021 január 22-én, a magyar kultúra nap-
ján indult útnak az új, 200 részes, naponta 
jelentkező rádiósorozat a szülőföldjüket 
elhagyni kényszerülő legkiválóbb magya-
rokról a Kossuth Rádióban Elindultam szép 
hazámból címmel. Ezt korábban két kiváló 
200-200 részes sorozat előzte meg: az első 
rész 2019-ben Mi, magyarok címmel, a má-
sodik 2020-ban Hiszek egy hazában címmel 
futott a Kossuth Rádió műsorán.

A sorozat minden reggel, a fél hetes Kró-
nikát követően volt hallható, a főszerkesztő 
Gadácsi János összeállításában. A legújabb, 
tavaly életre hívott műsor, azaz a műsorfo-
lyam harmadik eleme életutakat mutat be: 
tudósokét, mérnökökét, papokét, katonákét, 
művészekét, sportolókét, jogászokét, köz-
gazdászokét és politikusokét. A sorozat „a 
nemzetünk, a híres kis Magyarország leg-
szebb arcát szeretné megrajzolni” – fogal-
mazott a miniszteri biztos, hozzátéve: hisz 
abban, hogy a bemutatandó kiválóságok 
példájából napjaink megpróbáltatásainak 
leküzdéséhez is erőt meríthetünk.

A műsort a három könyvet tartalmazó 
díszdobozos Trilógia elnevezésű kiadvány 

követte. A sorozatban olyan emberek is sze-
repelnek, akikről itthon biztos vagy nem biz-
tos, hogy hallottunk, de ott, ahol élnek, na-
gyot alkottak és jó hírünket vitték a világban.

Pár példanélküli példa:
Karikó Katalinról, biokémikusról meg-

tudjuk, hogy Szolnokon született, tízéves 
koráig Kisújszálláson egy nádfedeles ház-
ban élt. Tévé nem volt, vízért a kúthoz 
kellett menni. A Biológiai Központ munka-
társaként létszámleépítés miatt megszűnt a 
státusza, ezért 1985-ben külföldön keresett 

megélhetést kétéves lányával és akkor már 
kétszeres olimpiai bajnok evezős férjével 
együtt. Azt pedig már a világon mindenütt 
ismerik, hogy a BioNTech cég alelnökeként 
megteremtette a hírvivő RNS útját az első 
COVID-19 elleni védőoltásig.

Az „évszázad üzletasszonya”, „a parfüm-
királynő” Estée Lauder 1985-ben megjelent 
önéletrajzában így fogalmazott édesanyjá-
ról: „Igazi magyar szépség.” Keresztnevét 
is sátoraljaújhelyi felmenőinek köszönhette, 
hiszen édesanyja kedvenc nagynénije után 
lett ő is Eszti. Szintén magyar származású 
nagybátyjának New York-i laboratóriumá-
ban már kislányként megismerhette a kenő-
csök, vegyszerek világát és az üzletbe is be-
letanulhatott. Ő volt az egyetlen nő a Time 
magazin 1998-as listáján, amelyen a XX. 
század legbefolyásosabb üzletembereinek 
neve szerepelt.

Az első lovaggá ütött fi lmes: Sir Alexan-
der Korda, aki 1893-ban Pusztatúrpásztón 
született. Budapestre költözött szüleivel, 
majd a fi lmes szakmát Párizsban tanulta. Ő 
jegyezte az első magyar fi lmkritikát. Ameri-
kát a VIII. Henrik magánélete című fi lmmel 

hódította meg. Nevét viseli a Brit Filmaka-
démia díja, amit az év legjobb fi lmjének ítél 
a testület, valamint a 90 millió eurós beru-
házásból épült etyeki Korda stúdió.

Kristóf Ágota Kossuth-díjas írónő 21 
éves koráig Magyarországon élt, de a szá-
mára legnagyobb sikert adó műveit franciá-
ul alkotta. A franciáról azt tartotta, hogy „ez 
az a nyelv, ami folyamatosan gyilkolja az 
anyanyelvemet”. Győr közelében született, 
de később családjával Kőszegre költözött. 
19 évesen férjhez ment korábbi történelem-

tanárához és Svájcba emigrált. 
A nagyközönség az 1986-ban 
megjelent A nagy füzet című 
regényéről és annak fi lm vál-
tozatából ismerheti leginkább. 
Írásait több, mint 40 nyelvre 
fordították le.

Marozsán Dzsenifer, a 
BL-győztes focista, aki Bu-
dapesten 2019-ben, a női 
Bajnokok Ligája döntőjének 
ötödik percében lőtt gólt a 
Barcelonának. A Lyon játéko-
saként emelhette a magasba 
a győzelmet jelentő serleget. 
Dzsenifer 1992-ben született 
Budapesten, négyéves korától 
Németországban él. Édesap-
jától örökölt foci tehetsége és 
szorgalma révén a német vá-
logatott tagjaként olimpiai és 
EB aranya van. A német sajtó 
szerint az olimpiát egyma-
ga nyerte meg Németország 

számára. „Magyarul számolok és gondol-
kodom: minden magyarul jut először az 
eszembe.” Stoplis cipőjén piros-fehér-zöld 
színeket visel.

Amerika vándora, Xantus János, akiről 
őszirózsát, gekkót, kolibrit és pikkelyes 
hüllőt is elneveztek, sőt az élete mintául 
szolgált Old Shatterhand alakjának. A gö-
rög származású Xantus János a somogyi 
Csokonyán született 1825-ben. Aljegyző 
lett, majd a pákozdi csatában már tűzmes-
terként harcolt. 1853-ban Amerikába ment, 
ahol bejárta az egész országot. Katonaként 
feltérképezte a prérit, a hegyeket, a folyó-
kat. Közben megismert indiántörzseket és 
hatalmas növény-, állatgyűjteményre tett 
szert, amit a Magyar Nemzeti Múzeumnak 
adományozott. Részt vett a polgárháború-
ban, majd amerikai konzul lett Mexikóban. 
Járt Kubában, Peruban, majd 1864-ben ha-
zatért. Itthon természetrajzi könyvtárat ala-
pított, javaslatára megnyitott a pesti Állat-
kert, melynek első igazgatója lett. 1868-ban 
kelet-ázsiai expedíción vett részt, amelynek 
2500 darabos gyűjteménye alapozta meg a 
Néprajzi Múzeum hírnevét.
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Népfőiskola programok
Kosárfonás – Népi Kismesterség Képzés
A képzésen a résztvevők megismerkedhet-

nek az alapanyagokkal, a különböző kosárfonási 
technikákkal, valamint használati és dísztárgyak 
készítésével sajátíthatják el a gyakorlati tudást. 
A tárgyakat a résztvevők hazavihetik. A képzést 
sikeresen elvégzők tanúsítványt kapnak.

A tanfolyam első alkalma: január 22. 9–15 
óráig. További alkalmak: január 29., február 5., 
február 12. Helyszíne: Oszkó, Közösségi Ház. 
Regisztrációs díj: 5000 Ft/képzés (az ebédet és a 
napközbeni frissítőket is tartalmazza).

A képzésre január 19-ig várjuk a jelentkezést 
az oktatas@nepfovasvar címen, vagy a 30/7325-
326-os telefonszámon.

Amennyiben a tanfolyam létszáma betelt, vá-
rólistára kerül, melyről tájékoztatjuk.

Táplálkozás Akadémia –
avagy életmódváltás lépésről lépésre

Hogy újévi fogadalmainak betartása ne csak 
álom maradjon, hogy az életmódváltásunkban 
tett kezdeti lendületünk és lelkesedésünk nehogy 
alább hagyjon ebben is segít Önnek a Vasvár 
Népfőiskola által szervezett 4 alkalomból álló 
előadássorozatunk! Monori Krisztina dietetikus 
ismereteinek átadásával, étrendünk, mozgási 
szokásaink megváltoztatásával tartós és sikeres 
eredményeket érhetünk el egészségünk optimális 
irányba való alakításához.

Az előadássorozat első alkalma: január 14. 17 
óra. További alkalmak: január 28. 17 óra; február 
11. 17 óra; február 25. 17 óra. Helyszíne: Béke-
ház Vasvár, Kossuth L. u. 10. Regisztrációs díj: 
1000 Ft/alkalom.

Az előadáson való részvétel előzetes regiszt-
rációhoz kötött, melyet 2022. január 12-ig az 
oktatas@nepfovasvar vagy a 30/543-5313-as 
telefonszámon várunk!

Biokertész leszek!
Ökológia kertművelés – A kertészet alapja-

itól a termelésig bio szemléletben témakörben 
8 alkalomból álló képzés következő alkalmaira 
várjuk az érdeklődőket!

Hogy miről is szól a 8 alkalom?
• zöldségkultúrák a kertben, kerttervezés 

alapjai, gyümölcsfák telepítése, magfogás
• bio növényvédelem, fűszerolaj/fű szer só, 

madáreleség készítése, mik ro zöl dek vetése
• komposztálás, mulcsozás, őstermelővé vá-

lás folyamata
• növényi levek készítése, ehető virágok tu-

dománya, fűszerek és gyógynövények, magok 
csávázása, vetőmag szalag készítése, palántázás

• palántanevelés, fák tavaszi metszése
• vízgazdálkodás, öntözés a bio kertben, fó-

liaalagút készítése
• kistermelővé válás lépcsői, palánták kiülte-

tése, mulcsozás a gyakorlatban.
Januári időpontok: január 8 és 22. (szombat) 

9-15 óra között.
A képzés tematikája nem egymásra épülő, így 

az alkalmankénti bekapcsolódásra is van lehető-
ség.

Helyszíne: Békeház Vasvár, Kossuth L. 
u. 10. Regisztrációs díj: 5000 Ft/alkalom, 
mely tartalmazza az ebédet és a napközbe-
ni frissítőket. A következő elérhetőségen ja-
nuár 6-ig várjuk jelentkezésüket: oktatas@
nepfovasvar.hu.

További információ kérése esetén keresse 
Kolléganőnket a 30/543-5313 telefonszámon!

Filmklub

Magyar Vidék – Vidéki Magyarország. Régi 
magyar fi lmek vetítése, utána beszélgetéssel 
hétfő esténként a Nagy Gáspár Művelődési Köz-
pontban.

• Január 17. 18 órától: András Ferenc: Veri az 
ördög a feleségét – a fi lmben Vasváron forgatott 
részeletek is láthatóak!

• Január 24. 18 órától: Szőts István: Ének a 
búzamezőkről.

• Január 31. 18 órától: Bán Frigyes: Talpalat-
nyi föld.

Családi kézműves délután

Családi kézműves délután lesz január 21-én 
17–19 óráig a Békeházban. Csuhébábok készí-
tése és gyöngyfűzés foglalkozásra várjuk a gyer-
mekeket és szüleiket.

* * *
Népfőiskolai estek szerdánként 18 órától a 

Békeházban. Előadások, beszélgetések a nép-
főiskoláról, helytörténetről, és sok más érdekes 
témában.

Januári oltási akciónapok
Az eddigi oltási akciók sikerére és az omikron 

vírusvariáns magyarországi megjelenésére tekintet-
tel januárban több oltási akció is lesz a kórházi ol-
tópontokon és a járási székhelyek szakrendelőiben, 
amikor ismét előzetes időpontfoglalás nélkül és 
helyszíni regisztrációval lehet majd kérni az oltást. 
Emellett az Országos Oltási Munkacsoport a házi-
orvosokat is felkérte arra, hogy a rendelési időben 
végzett oltásokon túl, ők is tartsanak kifejezetten 
oltási akciónapokat.

Januárban minden csütörtök és péntek délután 
14.00-18.00 óráig, és szombaton 10.00-18.00 óráig 
lesz oltási akció az alábbi kórházi oltópontokon és 
járásközponti szakrendelőkben, az oltóhelyeken.

A Vas megyei oltópontok által működtetett 
oltási helyszínek:

• Markusovszky Egyetemi Oktatókórház: Szom-
bathely, Petőfi  Sándor u. 43. (volt Tüdőgondozó)

• Szent László Kórház: Sárvár, Rákóczi u. 30.
Vas megyei járási székhelyek oltóhelyei:
• Celldömölk, Nagy Sándor tér 3. (Mar ku sov-

szky Egyetemi Oktatókórház telephelye)

• Körmend, Munkácsy utca u. 1. (Mar ku sov-
szky Egyetemi Oktatókórház telephelye)

• Kőszeg, Gábor Áron u. 1. (Egészségház)
• Szentgotthárd, Hunyadi út 18. (Rendelőintézet)
• Vasvár, Árpád tér 4/a. (Egészségház)
A háziorvosok által végzett pénteki és szombati 

vakcinálások időpontjairól, illetve helyszíneiről a 
háziorvosok és a települések polgármesterei adnak 
felvilágosítást.

Kérjük, hogy az oltásra hozza magával személy-
azonosító igazolványát, TAJ-kártyáját, második ol-
tás esetén, az oltási lapját is. Az egészségügyi intéz-
ményekben védőmaszk használata kötelező!

A kórházi és a járási oltóhelyeken Pfi zer, Mo der-
na, Janssen és Sinopharm, a háziorvosoknál Pfi zer, 
Janssen és Sinopharm típusú vakcinákkal lesz lehe-
tőség az oltakozásra. A várakozási idő csökkentése 
érdekében – amennyiben lehetősége van – kérjük, 
első és harmadik oltás esetén hozza magával kitöltve 
a hozzájáruló nyilatkozatot, amelyet a koronavirus.
gov.hu weboldalról tud letölteni.

Vas Megyei Oltási Munkacsoport
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Szentkúti stációk
Tíz év időjárási viszontagságai kikezd-

ték a stáció-faragványokat. A gyengébb 
minőségű fából vagy kevesebb fi gyelem-
mel elkészítettek többé-kevésbé tönkre-
mentek.

Eleinte csak 2–3 tűnt úgy a szárítás ideje 
alatt, hogy cserére szorul. Aztán a tényleges 
javítás során végül 5 db akadt fenn a ros-
tán. Ám csak 3 megfelelő rönk állt rendel-
kezésre. Lábon száradt megfelelő méretű ép 
tölgyfákra van szükség a pótláshoz. Tehát 
kettőt még kell találni…. Ezt a vasvári erdé-
szet – mint ahogy az előző hármat is – biz-
tosítani fogja.

A munkafolyamatok az elpudvásodott 
rétegek lefejszézésével, faragásával kez-
dődtek. Ezután gomba- és szúölő kezelést 
kaptak, majd a kb. 100 méternyi hasadék, 
repedés tömítése következett. Közben csör-
lővel kellett mozgatni a 4-5 mázsás töm-
böket a szükséges pozícióba. Valamennyi 
fa aljából 5-10 centimétert teljességében 
le kellett vágni a nedvesedés okozta károk 
miatt.

A megvágott végek háromféle kezelést 
kaptak. A többszáz órányi munka felét ön-
kormányzati dolgozók végezték (a tömíté-
seket és a végső két réteg festést Horváth 
László és Lukács Attila), illetve önkéntes 
segítők is közreműködtek Somogyi Imre és 
Dr. Kiss Attila személyében. A helyszínen 
Hajdú Ferenc volt a kőműves, Kovács Sán-
dor a vasas szakember. A szakszerű szállítá-
sokat Pintér Péter vállalkozó és fi a Marcell 
teljesítette – tudtuk meg mindezeket Sejber 
Mihály alpolgármestertől, aki a „maradék” 
200 óra munkát és a szakmai irányítást vé-
gezte, illetve 3 db új stációt teljes egészében 
ő faragott ki.

Megújult kőkeresztek
Vasvár 1740 évi térképén már szerepel 

két olyan fakereszt, amelyek helyére 1819-
ben kőkeresztet állítottak. A mostani Spar 
mellettit Csizár István, a Vasivíz üzemmér-
nökség előttit W.M. Mindkettőjük város-
unkban betöltött szerepét még kutatásnak 
kell tisztáznia.

Mindenesetre méltó utódjukként karolta 
fel az egyik helyreállítását Takács Géza vál-
lalkozó. A másikat pedig az egyházközség 
rendelte meg, Sejber Mihály szobrászres-
taurátor pedig helyi vállalkozótól elvárható 
módon jelentős kedvezménnyel teljesítette 
a feladatokat. A speciális kehelyalapokat 
Szakács Attila készítette önkormányzati 
megrendelésre.

A temetői angyal
Már a Nagyboldogasszony búcsúra el-

készült a néhai Eggenberger nővérek (az 
apácák kolostorának donátorai) sírját díszí-
tő, erősen hiányos angyalszobor restaurá-
lása Sejber Mihály ajándékaként a temetőt 
látogatók számára. Az országos köztérkép 
weboldalon már meg is jelenítette egy zala-
egerszegi kiránduló.

Könyvajánló
Mademoiselle Chanel 

elmeséli az életét
(C. W. Gortner)

Christopher W. Gortner 1964-ben 
született Washingtonban. Ő a történel-
mi szépirodalom híres szerzője. Köny-
vei széles körű elismerést váltottak ki, 
eddig 21 nyelven jelentek meg és több 
millió példányban keltek el. Hazánkban 
is nagyon közkedveltek a regényei, és 
nekem ez a kedvencem.

Gabrielle Bonheur „Coco” Chane 
1883-ban egy szegény családban szü-
letett. Anyja halála után apja elhagyja 
családját, és Amerikába megy szeren-
csét próbálni. Gabrielle egy apácák 
által működtetett aubazine-i árvaházba 
nő fel, ahol elsajátítja a varrás művésze-
tét. Varrónőként kezd dolgozni, majd 
élete óriási fordulatot vesz, amikor ta-
lálkozik Étienne Balsannal, a jómódú 
hivatalnokkal, és megismeri a felsőbb 
társadalmi réteget. Először kalapokat 
tervez, később kreativitásának fénye a 
ruhákra vetül. Barátok, művészek, írók 
veszik körül, és mindenben támogatják. 
Ha nekik kell segítség, a jószívűsége 
nem ismer határokat. Az igaz szerelem 
is rátalál, ám az élet mindig tartogat vá-
ratlan fordulatokat.

Ez a könyv nagyon magával ragadó 
volt, mert olvasás közben úgy éreztem, 
hogy délutánonként egy jó kávé mellett 
Coco Chanel nekem mondja el életét. 
Ez volt a legjobb életrajzi regény, amit 
olvastam, és remélem, hogy másoknak 
is tetszeni fog.

Bagoly Éva Sarolta
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Képviselő-testületi ülés
A november 29-i testületi ülésen, a napi-

rendi pontok előtt Tóth Balázs polgármester 
elmondta, hogy egyeztetés történt a Vasvá-
ri Pál utca lakóival a visszatérő problémát 
jelentő csapadékvíz-elvezetéssel kapcsolat-
ban. Közös képviselők útján kérte a lakó-
kat, mint tulajdonosok járuljanak hozzá, 
hogy az önkormányzat az épületek előtti 
területen megvalósíthassa a beruházást a 
csapadékvízelvezetés III. ütem pályázat ke-
retében.

Stabil a költségvetés
A polgármester elmondta, hogy a költségve-

tés előirányzatainak évközi változása miatt ne-
gyedévente módosítani kell a rendeletet. Jelen 
módosítás a háromnegyed éves változásokról 
szól. Dr. Pataky Pál tanácsnok jónak tartja a 
költségvetés negyedéves felülvizsgálatait, mert 
alkalmat adnak az esetleges hibák feltárására. 
Véleménye szerint ez a jó gazdálkodás egyik 
alapja. Kónya Emília pénzügyi osztályvezető 
megemlítette, hogy a Magyar Államkincstár 
felé havonta is jelentést kell adni, amit tel-
jes körűen átvizsgálnak. Ezt követően a város 
2022. évi költségvetési koncepciója került fó-
kuszba.

Tóth Balázs polgármester ismertette: a költ-
ségvetési koncepció számai azt mutatják, hogy 
nyugodtan kezdheti az önkormányzat a követ-
kező évet. Stabil működés mellett, a bevételek 
és kiadások reális számolásával remélhetőleg 
az ideihez hasonló, nyugodt évet tudnak 2022-
ben is lefolytatni. A megfelelő színvonalú mű-
ködtetéshez a források rendelkezésre állnak. 
Megemlítette, hogy a koncepció számol egye-
bek mellett béremeléssel és energiaár emelke-
déssel is.

Beszámoló a Vasvári Polgármesteri Hivatal 
2021. évi tevékenységéről

A beszámoló megvitatása közben Tóth Ba-
lázs rámutatott arra a szomorú tényre, hogy a 
város lakossága fogy. A halálozások száma két-
szer akkora, mint a születéseké. Majd az adóz-
tatás helyzetéről beszéltek.

Beszámoló a szociális alapszolgáltatások 
ellátásáról

Borbás Imréné, a Vasvári Szociális és Gyer-
mekjóléti Szolgálat vezetője ismét alapos be-
számolót készített a város felé. Szóbeli kiegé-
szítésében elmondta, hogy az intézményben 
minden dolgozó rendelkezik két covid oltással 
és folyamatban van harmadik oltásuk is. Tájé-
koztatta a képviselő-testületet, hogy a Vas Me-
gyei Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi 
Főosztálya ellenőrizte a házi segítségnyújtás 
és szociális étkeztetés szolgáltatást három évre 
visszamenőleg. A megküldött vizsgálati jegy-
zőkönyv szerint teljes mértékben rendben talál-
tak mindent.

Dr. Pataky Pál tanácsnok elmondta: szo-
morúan tapasztalták, hogy az idősek klubja 
megszűnt Vasváron. Megkérdezte az intéz-

ményvezető asszonyt: lát-e lehetőséget a klub 
újraindítására?

Borbás Imréné intézményvezető válaszában 
kifejtette, hogy nem lát esélyt az idősek klubja 
újraindítására, mivel évekkel ezelőtt megválto-
zott az ellátás állami támogatási rendszere. Az 
idősek klubja napi életritmust biztosító szolgál-
tatás lett, vagyis 20 gondozottnak minden egyes 
napon igénybe kellene venni az ellátást, meg 
kellene jelennie az intézményben ahhoz, hogy 
két főállású gondozónőt alkalmazhassanak. 
Havi egy-két alkalmas összejövetelekre lenne 
igény, de napi rendszerességűre nem.

Dr. Fabók Tibor képviselő megkérdezte 
mennyi idő telik el, míg valaki idősek ottho-
nába kerül? Az intézményvezető közölte, hogy 
kórházból 1-2 hónap alatt be lehet kerülni szo-
ciális intézménybe, otthonról viszont ez 1-2 
évbe is beletelhet.

Tájékoztató a város környezetvédelméről
A testület elfogadta a környezetvédelmi 

beszámolót. Dr. Fabók Tibor képviselő sajná-
latosnak tartotta, hogy a Fő téri, Petőfi  utcai 
sárga házak és a Szentmihályfalvi u. 6. szám 
alatti önkormányzati bérlakások közti játszótér 
felújítására beadott pályázat nem részesült tá-
mogatásban. Tóth Balázs polgármester közölte, 
hogy a következő városrehabilitációs pályázat-
nak része lesz a játszótér felújítása.

Beszámoló a RÉGIÓHŐ KFT. 
tevékenységéről

Németh István ügyvezető igazgató az írás-
beli beszámolót követően szóbeli kiegészíté-
sében kifejtette: a 30 évvel ezelőtt megalakult 
cég számára az eszközpótlások, fejlesztések 
évről évre dinamikusan növekvő költséget je-
lentenek, miközben a bevételi oldalon nincs 
emelkedés, a rezsicsökkentés miatt kilenc év 
óta nem emelkedtek a távhő díjak. A hiányt a 
kormány az Energiahivatal javaslata alapján 
évről évre lakossági ártámogatással pótolja. Az 
energia ára drasztikusan emelkedik. A gáz ára 
október 1-től duplájára nőtt. Nagyon nehéz gaz-
dasági évet tervezniük úgy, hogy a gázév nem 
január 1-től december 31-ig tart, hanem október 
1-től szeptember 30-ig. A gazdasági folyamato-
kat napi odafi gyeléssel végzik. Vasváron a két 
kazánházat is fenn kell tartani a geotermikus 
hőenergia mellett. Jövő évben egy műszaki-
gazdaságossági elemzéssel el kell dönteniük, 
hogyan oldják meg a kazánházak felújítását. 
Gond, hogy a munkaerő kiöregedett, ezért nagy 
mennyiségben kell túlórát elrendelniük. Mind-
ezek mellett a szolgáltatás biztonságban van.

Dr. Pataky Pál tanácsnok megítélése szerint 
az egyik elöregedett kazánházat fel kellene újí-
tani olyan kapacitási szintre, hogy szükség ese-
tén az egész várost ellássa. A másik kazánházat 
meg kellene hagyni tartaléknak.

Tóth Balázs polgármester véleményének 
adott hangot: amennyiben van kapacitásbővíté-
si lehetősége a rendszernek, a távhőszolgáltatás 

igénybevételét jobban kellene szorgalmazni a 
lakosság felé.

Később elfogadták a város szervezeti és mű-
ködési szabályzatát.

Új társasház épül
A képviselők véleményezték a Vasvár, 592/2. 

hrsz alatti új lakóépület (társasház) építés tele-
pülésképét. Tóth Balázs polgármester elmond-
ta: egyrészről örvendetes, hogy társasház épül 
Vasváron, másrészt viszont a szomszéd lakókat 
zavarja ez, beárnyékolja lakóházukat. Az önkor-
mányzat településkép védelméről szóló 11/2019.
(IX.05.) rendelete értelmében a tervezett épít-
mény a településképi véleményezési eljárásba 
bevont építmények körébe tartozik, mivel alap-
területe az 500 négyzetmétert meghaladja.

Galambos István tanácsnok elmondta, hogy 
a Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvé-
delmi Bizottság három igen szavazattal, két 
tartózkodással támogatta az építkezést, az elő-
terjesztésben található határozati javaslat elfo-
gadását. Az építkezés helyszínét településképi 
szempontból jónak tartotta. Megkérdezte azon-
ban, előírás-e, hogy az épületet az észak-keleti 
telekhatárra kell építeni, vagy esetleg lehetne a 
dél-keleti oldalra is, mivel ebben az esetben tá-
volabb esne az észak-keleti szomszédtól.

Rápli Pál tervező válaszolt: Elmondta, hogy 
a város rendezési terve az építkezés helyszínére 
oldalhatáron álló beépítést ír elő. Ebből adódó-
an a létesítendő épületnek illeszkedni kell az 
oldalhatárra, mégpedig az észak-keletire, mivel 
az építéshatóság az egyeztetés során ezt hatá-
rozta meg.

Az épületmagasságot – ami nemcsak Vas-
váron, hanem szinte az összes településen 4,5 
méter – a hőszigetelés tovább növeli.

Jóna Tibor építtető a polgármester kérdései-
re válaszolva elmondta: a társasházi építkezést 
jövő év tavasszal szeretnék elkezdeni. Előzetes 
igényfelmérést nem végeztek, rizikója van a 
beruházásnak, de bízik benne, hogy a lakások 
elkelnek.

Sejber Mihály alpolgármester annak a vé-
leményének adott hangot, hogy szükség van 
városrendezési tervre, de sajnos a szabályok 
nem mindig életszerűek. Az épület színbeli har-
móniája ellenére megkérdezte, nem lehetne-e 
az épület cserépfedése piros színű, mivel hő 
szempontjából jobb tulajdonságai vannak, mint 
a sötétnek.

Rápli Pál tervező közölte, hogy amennyiben 
családi házról lenne szó, úgy támogatná a piros 
színt, viszont ez a tervezett társasház megje-
lenését tekintve középülethez hasonlít, ezért a 
szürke színt és árnyalatait választották, ami a 
rendezési terv előírásainak is megfelel. A hely-
színen öt lakás, négy garázs épül majd.

Ezt követően a Vasvári Önkéntes Tűzoltó 
és Polgárőr Egyesület részére tulajdonosi hoz-
zájárulást adtak. Erre azért van szükség, mivel 
az egyesület székhelyéül bejegyzett ingatlan az 
önkormányzat tulajdonában áll.
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Előterjesztés
a Vasvári Egészségügyi Alapellátó

Intézmény megszüntetésére
Tóth Balázs polgármester elmondta, hogy 

eddig az intézmény vezetője, Füzi Andrea 
védőnői pozíciója mellett látta el az intéz-
ményvezetői feladatokat. Időközben védőnői 
feladatai megnövekedtek, mivel a három vé-
dőnői körzetből kettő került kialakításra. Ez 
év december végéig vállalja az intézmény 
vezetésével kapcsolatos feladatok ellátását. 
A javaslat az, hogy a Vasvári Egészségügyi 
Alapellátó Intézményt, mint költségvetési 
szervet 2021. december 31. napjával jogutód 
nélkül szüntesse meg a képviselő-testület. 
2022. január 1. napjától Vasvár Város Ön-
kormányzata kötelező és önként vállalt fel-

adatként lássa el az intézmény feladat- és ha-
táskörébe tartozott feladatokat. A lakosság a 
változásból semmit nem fog majd érzékelni. 
A testület ezt elfogadta.

Helyi ingatlant bérel
a Baptista Tevékeny Szeretet Misszió

Galambos István tanácsnok elmondta, hogy 
a Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezet-
védelmi Bizottság fi gyelemmel az átalakítás 
költségének nagyságrendjére (közel 21 millió 
forint) egyetértett a Vasvár, Járdányi u. 6. szám 
alatti helyiség Baptista Tevékeny Szeretet Misz-
szió részére történő bérbeadásával 100 ezer+27 
százalék ÁFA/hó összegben.

Majd elfogadták a város 2022. évi belső el-
lenőrzési tervét.

Információs tábla
a Március 15-ei téren

Előterjesztés történt a „Barangolás két keré-
ken két térségben” című projekthez kapcsolódó 
nyilatkozattételhez. Galambos István tanácsnok 
elmondta, hogy a Pénzügyi, Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság ülésén született 
egy harmadik javaslat is az információs tábla 
elhelyezésére. Ez a helyszín pedig a Vasvár, 
Március 15. téren található volt újságospavilon 
melletti kerékpártároló mögötti terület. Ezt a 
testület elfogadta.

Gyöngyösi Zsuzsanna képviselő interpel-
lált. Jelezte, hogy a Vasvár, Alkotmány u. 3. 
szám alatti társasház épületének homlokzatáról 
hullik a vakolat, tégla, ami balesetveszélyes az 
arra közlekedők számára.

Az év utolsó testületi ülése
Az év utolsó képviselő-testületi ülésén 

Tóth Balázs polgármester köszöntötte a 
megjelenteket, majd képviselőtársaival 
együtt sorra vették a napirendi pontokat.

A testület támogatja az óvoda-bölcsőde 
eszközfejlesztését

A Vasvári Kisdedóvó Egyesület részt sze-
retne venni a Vasi Hegyhát-Rábamente Egye-
sület illetékességi területén működő civil szer-
vezetek eszköz- és gépparkjának fejlesztésére, 
tevékenységeinek támogatására kiírt LEADER 
pályázaton. A kiírás szerint 90 százalékos tá-
mogatás mellett 10 százalék fenntartói önrészt 
kell biztosítani. Sikeres pályázat esetén az el-
nyert támogatás kifi zetése 2022. május és dec-
ember hónap között történik meg. A pályázati 
támogatásból szeretné az egyesület az intéz-
ményben a régi vaságyakat, gyermek fekhelye-
ket modernebb műanyag ágyakra cserélni. A 
100 kiságy, a görgős tárolók, a lepedők – szál-
lítással együtt – csaknem másfél millió forint-
ba kerülnek. A pályázathoz szükséges önerőt a 
testület egyhangú döntése értelmében a város 
támogatja. Ezt követően a testület a Vasvári 
Ficánkoló Óvoda és Mocorgó Bölcsőde óvo-
dapedagógusainak fejlődést és tudást nyújtó 
2021/2022. évi beiskolázási tervét is elfogadta.

Megnyílt az Ezredes Kávéház
A Kossuth Lajos utca 10. szám alatt, a Béke-

ház udvarán álló, teljesen felújított Ezredesház 
épületében kapott helyet Vasvár új kávézója. A 
város és a bérlő számára is az volt a legfon-
tosabb, hogy kellemes hangulatú, színvonalas 
létesítménnyel gazdagodjon Vasvár a helyiek 
és a vendégek egyöntetű megelégedésére. Az 
ülésen megjelent Botfa Balázs, a Csörnöc-
Gyöngye Kft. tulajdonos-ügyvezetője, aki ki-
jelentette, hogy az összes engedély beszerzése 
után az év elején nyit a kávézó. (Szerk: január 
10-től immár ki is nyitott a kávézó!) Hangsú-
lyozta: a kávézó nem kocsma jelleget képvisel, 
hanem igényes helyként működik. A testület 
első körben a bérleményt három évre adta ki. 

Dr. Pataky Pál tanácsnok Botfa Balázst a nyitva 
tartásról is kérdezte. E szerint a téli időszakban 
10 órától 18 óráig lesznek nyitva minden egyes 
nap, pénteken és szombaton azonban később, 
22 órakor zárnak. Nyáron 8-tól 21 óráig várják 
a vendégeket, kivétel pénteken és szombaton, 
amikor szintén 22 órakor zárnak. Dr. Fabók 
Tibor képviselő észrevétele szerint a Békeház 
udvara este sötét, amivel a testület tagjai is 
egyetértettek, így odaillő lámpa, így napelemes 
kandeláber felszereléséről is beszéltek.

A temető került a fi gyelem középpontjába
Miután a testület tagjai elfogadták Vasvár 

Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
2022. évi munkatervét, a képviselők a temető-
üzemeltető, Sárközi László beszámolóját néz-
ték át. Varga Zoltán, az önkormányzat műszaki 
osztályának vezetője a teljes nyilvántartást át-
vette. Kiderült, hogy a ravatalozó felé irányuló 
„A” jelölésű parcellában az 566 sírhelyből 238 
lejárt, s ebből 53-mat rendeztek. A felszólítá-
sokra nem válaszoló hozzátartozóknak – a tör-
vényi előírások miatt – idővel szembesülniük 
kell azzal, hogy a sírhelyeket elbontják. Tóth 
Balázs polgármester kijelentette, hogy kevés a 
koporsós sírhely, s erre megoldást kell találni. 
Mint mondta: ezzel a problémával szinte min-
den egyes városnak szembesülnie kell. Dr. Pa-
taky Pál tanácsnok saját tapasztalatát osztotta 
meg a megjelentekkel. Temetésen látta, hogy 
egy koporsós helyre egy – külön égtájak felé 
mutató – négyes urnasírt alakítottak ki. Egy 
urnasíron belül több urna is elfér, amit hoz-
zátartozók számára hoztak létre. Volt olyan 
vélemény is, hogy az urnasírok maradjanak 
egy helyen, de idővel szembesülni kell azzal a 
ténnyel, hogy szűkül a hely. Fontosnak tartják, 
hogy a temetői nyilvántartást egy ember vegye 
majd kézbe, s ő gondoskodjon a kapuk nyitva 
tartásáról is.

Támogatják az Arany János programot
Az Emberi Erőforrások Minisztériuma 

idén is pályázatot hirdetett a hátrányos hely-

zetű, tehetséges, 8. évfolyamon tanuló diákok 
továbbtanulását segítő Arany János Tehet-
séggondozó Programban való részvételre. A 
program keretében lehetőség nyílik arra, hogy 
a diákok olyan középiskolákban, kollégiumok-
ban tanuljanak, nevelődjenek, amelyek célul 
tűzték ki a tehetséggondozást és a felsőfokú 
tanulmányokra való eredményes felkészítést. 
A programra egy tanuló pályázott, aki pozitív 
elbírálást kapott. Vasvár Város Önkormányza-
ta Képviselő-testülete így a programban való 
részvétele idejére a diáknak (maximum öt tan-
évre, tanévenként tíz hónapra) hétezer forint 
havi ösztöndíjat nyújt.

Újabb pályázatokat készítettek elő
A „Csapadékvíz-elvezetés Vasváron III. 

ütem” projekt keretében közbeszerzési eljárás 
indul, ami első körben Vasvári Pál tömbbel-
ső, a Mártírok utca, Egres árok, Góré utca és 
részben a Dózsa utca vízelvezetési problémá-
ját oldaná meg. Majd szintén előkészítették az 
„Önkormányzati közutak felújítása Vasváron” 
című és a hivatal tetőszerkezetének javítását 
célzó projektet. Szintén pályázat útján újulna 
meg a pedagógiai szakszolgálat épületének vil-
lamoshálózata.

A tűzoltó és polgárőr egyesület azt kérte az 
önkormányzattól, hogy a körházban megüre-
sedett helyiségek közül két irodát szeretnének 
igénybe venni, mivel eszközeik folyamatosan 
bővülnek és azokat tárolniuk kell.

Kiderült: az Élhető város pályázattal 600 
milliós összeget lehet szerezni. Ebből is le-
hetne fi nanszírozni a csapadékvíz-elvezetés 
beruházásait, kulturális és sport fejlesztése-
ket, valamint közterület, játszótér felújítást 
végezni. A pályázat beadási határideje január 
15-e. A testület tagjai közbeszerzési szakértő 
kiválasztásában is döntöttek a fürdő fejlesz-
téséhez kapcsolódóan. A zárt kerti pályázat-
ból a Hegybíró dűlő útfelújítása valósul meg, 
valamint a mellette lévő kőkereszté. Tervezik 
az egykori hegyi lélekharang felállítását is a 
kereszt mellé.
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Hamis kép
Egyszer visszatérve az iskolába, öröm-

mel és nagy kíváncsisággal megkérdez-
tem a gyerekeket, hogy milyen volt a 
karácsonyi ünnep. Milyen volt a szünet? 
Meglepetésemre rájöttem, hogy egyre ha-
misabb képet kapnak a mostani gyerekek 
a karácsony lényegéről.

Minden gyerek kivétel nélkül örömmel 
mesélte, hogy nagyon szép volt a karácsony, 
de még inkább arról mesélt, hogy mit ka-
pott a „Jézuskától.” A végén természetesen 
megkérdeztem őket, hogy voltak-e a Szent-
misén. Nagy csend következett. Az egyik 
gyerek azt mondta őszintén, hogy nem 
voltak. Az indok: „Atya, nem tudtam, hogy 
Szentmise volt.” Őszintén vallom, nagyon 
fájt a szívem, sápadt is lehettem, csak any-
nyira nem látszott. Mint lelkipásztor emiatt 
látom, hogy valóban hatalmas feladat van 
előttem, olyan hatalmas, hogy nagyon ne-
héz vele megküzdeni. Egy lelkipásztornak 
és hitoktatónak a szülők támogatása nélkül 
soha nem lesz egyszerű ebben a helyzetben 
az új generációt felnevelni.

Nagyon komoly játék lehet egy modern 
és szép távirányítós traktor vagy autó, egy 
több mint egy millió forintos lego. A szülők 
meg tudják venni a gyereknek, amit kíván, 
lehet az okosóra, telefon, tablet tele játék-
kal, drága ékszer és még lehetne sorolni. Így 
HAMIS képet adunk Krisztus születéséről, 
szeretetéről. A Kisded az „ünnepelt,” de sok 
gyerek nem tudja felköszönteni se az éjféli 
Szentmisén, se Karácsony napján. Megkap-
ja az ajándékot, egy darabig örült neki, az-
tán annyira elfárad, hogy reggel nem képes 
felkelni és a szülőkkel misére menni.

A koronavírus miatt nem merünk temp-
lomba menni, de képesek vagyunk nagy 
tömegbe menni mindenáron még utolsó 
pillanatban is, hogy időben meglegyen az 
ajándék. Azt mondjuk, bolondok az embe-
rek, hogy ilyen sokan vásárolnak, hogy teli 
vannak a boltok, nem lehet lépni. Mérgelő-
dünk, mert nehezen találunk parkolóhelyet. 
Nagyon nehezen vesszük észre, hogy miben 
veszünk részt. Egy „keresztény országban”, 
az EU-ban. Tudjuk-e, hogy egyre hamisabb 
karácsonyi képet és kultuszt alkotunk? Ak-
kor, mikor egyre többen támadják a keresz-
ténységet és Magyarországot is?

Nagy halom ajándékkal szeretnénk ki-
fejezni Jézusnak a szeretetünket, de ez így 
nem sikerülhet, tudjuk jól. Honnan tudjuk? 
Nézzük meg, mennyivel lett jobb a családi 
kapcsolatunk és boldogabb csupán az aján-
dékoktól, közelebb kerültek-e egymáshoz 
a családtagok vagy inkább egyre távolabb? 
Az okostelefonnal nem biztos, hogy job-
ban tudunk egymásra fi gyelni. Jézus maga 

a karácsonyi ajándék, aki nem csak kará-
csonykor keres szállást az ember szívében 
és kedves családunkban. Ő az, aki szeretne 
velünk lenni, de nem talál helyet, mert tele 
vagyunk mindenféle más elfoglaltsággal, 
ami egyre nyugtalanít minket. Azt érezzük, 
hogy kevés az időnk, semmire nem érünk 
rá. Az ember nem tud már megállni és csak 
Istennel lenni, rá fi gyelni. Nincs ideje vasár-
nap az Isten által rendelt pihenőnapon, hogy 
kipihenje magát és megköszönje a Jóisten-
nek az ajándékot és a sok kegyelmet, amit 
a hét folyamán kapott. Azt, hogy számtalan 
helyzetben segített rajtunk. Segített, hogy 
ne legyünk idegesek a magunk problémái-
val, hanem sok szeretettel és jóindulattal se-
gítsünk másoknak is megoldani a bajaikat, 
gondjaikat.

Az ajándékba kapott lego, okostelefon 
és más egyéb játék után vajon jobban fog 
tanulni a gyerekünk, jobban szót fogad, job-
ban becsüli, amit érte teszünk? Jobb lesz az 
értékrendje? A szép, drága ékszer vagy ruha 
után türelmesebb lesz a férjed vagy a fele-
séged? A Kisded megfi zethetetlen, minden-
nél értékesebb ajándékokat hozott nekünk, 
amire igazán szükségünk van. A szeretet, 
a béke és a hit az, amire szükségünk van a 
családunkban, a közösségünkben, a mun-
kahelyünkön. Ha a Kisdedet nem tudjuk 
befogadni a szívünkbe és a családunkba, 
akkor nincs mit megosztanunk másokkal. A 
szívünk mélyén tudjuk, hogy ez kell ahhoz, 
hogy jobb és szebb legyen a világunk, ahol 
mindennapjainkat éljük.

Elmer Hernandez SVD

Kedves jegyespár!
„Ezért hagyja el a férfi  apját és any-

ját, ragaszkodik feleségéhez, és lesznek 
ketten egy testté. Úgyhogy már nem 
két test, hanem egy. Amit tehát az Isten 
egybekötött, ember azt el ne válassza.” 
(Máté 19, 4-6)

Ha 2022. lesz a házasságkötésetek éve 
és katolikus szertartás szerint is meg sze-
retnétek erősíteni eskütöket, akkor kérünk 
Benneteket, hogy februárig jelentkezzetek 
a plébánián!

A templomi esküvő egyik feltétele a 
jegyesoktatáson való részvétel. A kurzus 
5 alkalomból fog állni (általában kéthe-
tente, szombat délelőttönként), amely 
során kötetlenül, játékokkal, vetítések-
kel, beszélgetésekkel ismerkedünk a 
házasság, a párkapcsolat keresztény lel-
kiségével.

Beszélgetünk a szeretetről, konfl ik-
tuskezelésről, kommunikációról, megbo-
csátásról, a házasság szentségéről, a kap-
csolat ápolásáról, a Biblia erre vonatkozó 
tanácsairól.

Azt valljuk, ahhoz, hogy az esküvő 
napja a legszebb legyen, nem csak rész-
letekbe menő szervezés és anyagi áldo-
zat szükséges, hanem lelki felkészülés is. 
Abban tudunk segíteni, hogy megmuta-
tunk ill. érintünk olyan párkapcsolati, és 
ezzel összefüggő vallási témákat, ame-
lyekről nem gondoltátok, hogy fontosak, 
és még jobban elmélyülünk olyan kér-
désekben, amelyek már foglalkoztattak 
benneteket.

Várunk Benneteket szeretettel!
Baranyai Gábor és Hajni

A plébánia jegyesoktató házaspárja

Köszönet
Köszönjük mindazok jólelkű adományát, 

akik évközben támogatták plébániánkat akár 
pénzadománnyal, akár önkéntes munkával 
vagy bármilyen egyéb segítséggel. Az adomá-
nyokat és a pályázatból nyert összegeket temp-
lomaink szépítésére, felújítására fordítottuk.

Köszönjük az égősorokra, gyertyákra, a 
projektorra és a SPAR melletti kereszt fel-
újítására adott adományokat.

Köszönjük a kedves híveknek a tartós 
élelmiszer adományaikat, amelyeket dec-
emberben kioszthattunk a rászorulóknak. 
Köszönjük az erdészetnek a karácsonyfákat, 
amelyek templomunkat díszítik.

Köszönjük mindazok segítségét, akik 
önzetlenül segítettek ünnepeink, programja-
ink lebonyolításában, templomaink, szobra-
ink szépítésében, felújításában és a plébánia 
mindennapi életében.

Boldog, kegyelemteljes új esztendőt kí-
vánunk Vasvár lakosainak!

A pápa imaszándéka 
január hónapra:

az igaz testvériségért
Imádkozzunk azokért, akik hátrányos 
megkülönböztetést vagy üldöztetést 
szenvednek vallásuk miatt. Abban a 
társadalomban, ahol élnek, ismerjék el 
jogaikat és emberi méltóságukat, amely 
abból fakad, hogy mindnyájan testvé-
rek vagyunk.

A karácsonyfákat január 14-én, pénteken és január 28-án, pénteken szállítják el.
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Püspöki Szinódus
A Szombathelyi Egyházmegye is részt 

vállal a 2023-ban megrendezésre kerülő 
Püspöki Szinódust előkészítő munká-
ban. A Pasztorális Helynökség honlapján 
(http://pasztoralis.martinus.hu/) minden 
ezzel kapcsolatos anyagot megtalálnak az 
érdeklődők.

Összeállt az egyházmegyei kérdés-
sor, amellyel a 2023-as Püspöki Szinódus 
munkáját segíthetjük. A kérdések megvá-
laszolásával, álláspontunk, véleményünk 
kifejtésével az eddigieknél is jobban befo-
lyásolhatjuk, hogy bizonyos kérdésekben 
merre haladjon az Egyház.

A kérdőívet nyomtatott formában és 
elektronikusan is ki lehet tölteni. A válasz-

adók maguk dönthetik el, hogy hosszabb, 
kifejtősebb válaszokat szeretnének adni, 
vagy csak rövid, akár pár szavas választ. A 

lényeg a kérdésekről való gondolkodás és 
az azokról való beszélgetés. A kérdőíveket 
2022. március 31-ig lehet kitölteni.

A válaszokat, valamint a személyes talál-
kozókon elhangzottakat a pasztorális tanács 
dolgozza majd fel. Nem csupán a válaszok 
fontosak, hanem az oda vezető út is: a közös 
gondolkodás és beszélgetés, egymás meg-
hallgatása.

Az aktuális híreket az Egyházmegye és a 
Pasztorális Helynökség honlapján folyama-
tosan meg lehet majd találni.

A kérdőív letölthető plébániánk honlap-
járól a Hírek-Szinódus 2023 menüpontból. 
Ugyanitt az online kitöltésre mutató link is 
elérhető.

Könyvtári hírek 
2022-re

Kedves Könyvtárlátogatók!
A városban tervezett in téz mény át ala kí-

tá sok és a könyvtárakra vonatkozó törvényi 
előírások miatt 2022. január 17-től 2022. 
február 6-ig könyvtárunk leltár miatt zár-
va lesz, mivel a könyvtári dokumentumok 
leltárunkkal való összehasonlítását csak így 
tudjuk elvégezni.

Tisztelettel kérjük Önöket, ha erre az 
időre szeretnének olvasnivalóval felkészül-
ni, akkor a 2022. év első két hetében a nyit-
vatartási időben keressék fel könyvtárunkat 
és kölcsönözzenek olvasnivalót maguknak.

Mi is készültünk, így nagyon sok új ol-
vasnivalóval várjuk Önöket!

Megértésüket, türelmüket előre is köszönjük!
A Dr. Bendefy László

Városi Könyvtár munkatársai

Zeneiskola pillanatképek
• Farkas Anikó tanárnő és Szabó Zol-

tán igazgató úr, valamint a gyerekek közös 
énekléssel várták a Mikulást.

• Felvételek készültek a zeneiskola kará-
csonyi növendékhangversenyéről.

• Emellett az intézmény közreműködött a 
PNH „Karácsonyi udvar" elnevezésű évzá-
ró céges rendezvényén.
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Két keréken a világ peremén
A vasvári Nagy Tamás és Szép Bence legutóbb Új-Zélandot fedezte fel biciklivel

Kia Ora! Így üdvözlik egymást az új-
zélandiak az őslakos maorik nyelvén. Mi 
pedig őszinte örömmel üdvözöltük Nagy 
Tamás és Szép Bence előadását, amely 
legutóbbi kerékpáros útjuk élményeit 
elevenítette fel ezúttal Új-Zélandról. Be-
igazolódott az, amit eddig is gondoltunk: 
a világ egyik legszebb országát fedezték 
fel két keréken. Kirándultak gleccserek 
szakadékaiban, megnézték a lélegzetelál-
lító fjordokat, átvágtak trópusi esőerdő-
kön, strandoltak gyönyörű, homokos ten-
gerpartokon. És akkor még a napfényben 
sütkérező medvefókákról vagy a 30 millió 
éves Palacsinta sziklákról még egy szót 
sem ejtettünk!

Jól tudjuk már, hogy a vasvári Nagy Ta-
más és Szép Bence milyen kiváló, pozitív 
kisugárzású, szerethető előadó. Őket hallva 
már holnap felkerekednénk, hogy részesei 
lehessünk az általuk bemutatott látnivalók-
nak. Tamás Japántól USA-ig, Norvégiától 
Kubáig számos részén kerekezett már a 
Földnek, s beszámolóit rendre meghall-
gathatták a helyiek. De Szombathelyen a 
Herényiek Házában is közel ötvenen bi-
zonygatták: minden előadását hallották az 
informatikus-katasztrófavédőnek. Bence 
több kalandra csatlakozott már a túraveze-
tőhöz, ahogy ő hívja Big T-hez. A több hétig 
tartó útról nem hiányozhatott a gyerekkori 
jóbarát Mester Zoli, Mesi sem. Hozzájuk 
csatlakozott Háhn Mihály, Misi bá és a Ke-
resztes Gyöngyi-Ábrahám Sándor páros. 
Ők hárman lakóautót és Misi bá még plusz-
ban elektromos paripát is bérelt.

Az előadás résztvevői Új-Zéland éghaj-
latába és földrajzába, egyedülálló fl órájába, 
faunájába is bepillantást nyerhettek. Furcsa 
és egyben örömteli volt hallani, hogy végre 
van egy ország, ahol ekkora fi gyelem hárul 
a környezetvédelemre! Egyszer használt 
bakancsot, használt sátrat nem lehet bevinni 
az ország területére, mert abból olyan da-
rabkák eshetnek ki, amelyek károsíthatják a 
növény- és állatvilágukat, földjeik szerkeze-
tét: Így csak alapos és meglehetősen borsos 
árú „tárgyfertőtlenítés” után hagyhatták el a 
bringázás szerelmesei a repteret.

A világ lemeredekebb utcáján
Azonnal a déli sziget második és ország 

ötödik legnépesebb települése felé vették az 
irányt, hogy bejárják Dunedin csodavárosát. 
A kerekezés kihagyhatatlan helyszíne volt 

az oktogon alakú belváros vagy az 1906-
ban, mézeskalács stílusban épült vasútállo-
más. Megtudtuk, hogy Dunedin városában 
1864 óta folyamatosan jár a Beverly óra, s 
itt alapították az ország első egyetemét. Ki-
hagyhatatlannal bizonyult a Baldwin Street, 
ahol a világ legmeredekebb utcája találha-
tó. A képek, videó alapján elsőre nem tűnt 
annyira félelmetesnek az utca lejtése, de 
aztán a kerékpárosok nem túl őszinte mo-
solyát látva érződött, hogy nem egyszerű a 
350 méter hosszú, 35 százalékos emelke-
dőn kaptatni. Érdekesség, hogy itt 1988 óta 
minden évben szerveznek versenyt, amely-
nek résztvevői felfutnak az utca tetejére. 
A rekordidő 1 perc 56 másodperc, míg a 
biciklis csúcs 3 perc 49 másodperc. Innen 
Christchurch felé vették az irányt, miköz-
ben bejelentkeztek a 44. déli szélességi fok-
ról, s a javíthatatlan váltóhibáról is tájékoz-
tatást kaptunk. A felvételeken jól látható, de 
az előadók megerősítettek abban, hogy első 
osztályú minőségűek az utak, s ha megje-
lenik egy pici kátyú, azonnal jelölik és már 
dolgoznak a problémán.

Nem panaszkodnak a „kiwik”
Új-Zélandnak a déli sziget alkotja a na-

gyobbik részét, ahol az ötmillió lakosú or-
szágból 1 millió 116 ezer ember él, azaz 
meglehetősen alacsony a népsűrűség. A 
világ peremén egy kicsi és hatalmas szívű 
nemzet tagjai ők. Közvetlen, barátságos 

emberek – ahogy hívják őket: ők a „kiwik.” 
Nem panaszkodnak, pedig lenne mire! Erre 
jó példa Christchurch! A város tűzpusztítás, 
6,3-mas erősségű földrengés áldozata is 
lett, s az épületek 70 százaléka megsérült. 
A város neve azonban 2019. március 15-e 
óta sajnálatosan másról is ismertté vált. Itt 
rendezett vérfürdőt egy 28 éves ausztrál fér-
fi , aki gépfegyverével válogatás nélkül nyi-
tott tüzet két mecsetnél, s tettével 50 embert 
megölt, több mint 30-at pedig megsebesí-
tett. De a kellemes emlékekre visszaevezve: 
itt van az Antarktiszra induló kutatók bázi-
sa, szebbnél szebb viktoriánus épület szegé-
lyezik az utcákat, s a híres botanikus kertjük 
21 hektáron terül el a város virágos szívé-
ben. Kiderült, hogy itt megőrülnek a kürtős-
kalácsért, amit egy erdélyi hölgy árusított. 
Az előadóktól jótanácsot is kaptunk: bicik-
lisként 161 országban ingyen kecózhatunk 
és meleg fürdőt vehetünk. Nem kell mást 
tennünk, mint a warshowers.org oldalt fel-
keresni. Így tett a vasvári vezetésű biciklis 
delegáció is!

Palacsinták vízkürtővel
Innen autóval haladtak tovább az Art-

hur-hágóhoz, amely a Déli-Alpokat szeli át. 
Felkapaszkodtak „Az ördög puncsos tálja” 
elnevezésű, 131 méter magas vízeséshez. 
Majd a tengerparti autópályán a Palacsin-
ta-sziklák vonulatát keresték szemükkel. 
Odaérve – a kerekesszékesekre is gondolva 
– akadálymentes, gyönyörűen kiépített ösvé-

nyek vezettek a réteges mészkősziklákhoz, 
amelyeket hidak is összekötnek. De már a 
spriccelő vízkürtőkért is megérte itt lenni! 
Ezek úgy alakultak ki, hogy a sós víz teljesen 
kimosta a Palacsinta-sziklák alsó szegélyét, 
ahova nagy robajjal törnek be a dagályos 
hullámok, amelyek kis idővel gejzír vízzuha-
tagokként törnek a felszín felé. Felkeresték a 
Paparoa Nemzeti Park dzsungelzöld folyóját. 
Itt korábban, az emberi butaság miatt – alul-
ról, kézzel mozgatva a szerkezetét – a kilátó 
összedőlt, s ezáltal 14 ember lelte halálát a 
40 méteres szakadékban. A helye mementó, 
itt nem épült új kilátó. Az esemény alapjai-
ban változtatta meg az új-zélandi biztonsági 
előírásokat országszerte. A kalandorok itt 
is találkoztak wekával, a röpképtelen, igen 
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szemtelen madárral. Jártak barlangokban, 
ezek közül azok a legnépszerűbbek, melyek 
tetején „csillagos égbolt” elevenedik meg 
egy világító légyfaj lárváinak köszönhetően.

Ahol az eső nem más,
mint „folyékony napsütés”

A festői rezervátumnál, a függőhíddal 
tarkított Hokitika-szurdoknál óriás esőt 
kaptak. A helyiek optimizmusát jól mutatja, 
hogy a szakadó esőt „folyékony napsütés-
nek hívják”. Ellátogattak a Ferenc József-
gleccserhez, amelyen napi másfél- két és 
fél métert csúszik előre a jég. De itt és a 24 
kilométerre arrébb található Fox-gleccseren 
is rossz idő fogadta őket. Akkora esőzés 
volt, hogy 24 óra alatt 100 centiméternyi 
eső hullott és csak a jószerencsének köszön-
hető, hogy ők az utolsó utáni pillanatban, az 
útlezárások, evakuálások és a helikopteres 
mentések előtt Queenstownba értek. A te-

lepülésen sok más mellett hőlégballonozni, 
ejtőernyőzni, síeli, vadvízi evezni, hegyi 
kerékpározni is lehet. Itt állomásozik a déli 
félteke egyetlen működő gőzhajója, amely 
1912 óta folyamatosan szállít utasokat. A 

kisvárosban minden a pihenésről, a kikap-
csolódásról szól. Olyannyira, hogy ez a vá-
ros egy a háromból, ahol állami engedéllyel 
ünnepnapokon is nyitva lehetnek a boltok, 
üzletek. A fi úk itt bungee jumpingoztak, 
egy hídról 134 méteres mélységbe vetették 
magukat. Erről videó is készült, amit Szép 
Bence youtube oldalán is megtekinthetnek 
az érdeklődők az útifi lm többi részével 
együtt. Bence az évek során ugyanis kiváló 
arányérzékkel megáldott és ötletekkel teli 
fi lmkészítővé, „videóssá” nőtte ki magát.

Nomád körülmények
hegyek oltalmában, öblök gyűrűjében

Innen útjuk a 3000 méter feletti csú-
csok birodalmába vezetett. A Mount Cook 
Nemzeti Park – maori nevén Aoraki a vi-
lág leghíresebb hegymászójáról Edmund 
Hillaryről ismert. Itt, Új-Zéland legmaga-
sabb hegységében készült fel a Csomolung-
ma, azaz a Mount Everest meghódítására, 
amit 1953-ban, elsőként a világon tejesített. 
A Déli-Alpok hegyvonulatait maguk mö-
gött hagyva a kerékpárosok a Csendes-óce-
án partján fekvő Kaikōurat fedezték fel. Ez 
egy csodálatos falu a keleti parton. A telepü-

lés izgalmas tengeri állatokat is vonz: a sze-
rencsések láthatnak bálnákat, delfi neket és 
fókákat is a falu környéki tengerparton. Ka-
landokat szomjazó hőseinket természetesen 
nem kellett noszogatni, hogy megkóstolják 
a rövid idő alatt világhírűvé vált új-zélan-
di borokat. Majd elérkeztek a bolygó talán 
legtutibb parkjába, az Abel Tasman Nemzeti 
Parkba. Holland felfedezőnek a nevét viseli, 
aki 1642-ben az első európai utazó volt, aki 
elérte Új-Zélandot. A nomád körülménye-
kért cserébe érintetlen vízeséseket, kristály-
tiszta, iható forrásvizet, hangulatos erdei 
ösvényeket, továbbá háborítatlan, kajakon 
megközelített tengeröblöket kaptak élmény-

ként három napon és két éjszakán keresztül. 
Majd jött még Wellington, a főváros, a Föld 
legdélebben fekvő fővárosa. És se szeri, se 
száma a kalandoknak…

Összességében érezhető, hogy a világ 
peremén élő nemzet tiszteli az őslakos ma-
orik kultúráját, a természetet és az esély-
egyenlőséget.

Igaz, itt forgatták a Gyűrűk ura című tri-
lógia számos Középföldét megidéző jelene-
tét, de azért abban biztosak lehetünk, hogy 
ez a hely nagyon messze esik Mordortól. 

Hírek az óvodából
A Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 

Bölcsőde is jelentkezett az Adventi ablak-
naptár felhívásra. A 16. napot kaptuk meg. 
Óvónőink feldíszítették az ablakot, melyen 
megjelenítették a születés történet alakjait is.

A nehéz sorsú gyerekeknek szerettek 
volna örömet okozni a Kisgida csoport-
ba járó ovisok. Sok-sok játékot gyűjtöttek 
össze, amit szépen becsomagolva közösen 
vittek el a családsegítő központba, hogy az 

ott dolgozók eljuttassák a rászoruló gyerme-
keknek. Ezzel a szép gesztussal bizonyára 
örömteli karácsonyt okoztak sok-sok kis-
gyereknek.
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A szeletív hulladékot 

2022-ben minden hónap 

második hétfőjén

szállítják el. 

Apróhirdetés
Bébiszittert keresek 5 éves gyereknek, ki-
zárólag olyat, aki saját otthonában, akár éj-
szakánként is vállalja. Utazóágy van. Érd.: 
30/234-8986 hétköznap 16–20 óráig.

Vasvár Városi Kórus ünnepi 
hangversenye a plébániatemplomban

Köszönet
az adományozóknak!
A Vasvári Szociális és Gyermekjóléti 

Központ ezúton köszöni azon jószándékú 
adományozók támogatását, akik a 2021. 
évi karácsonyi adománygyűjtő akciónkban 
segítséget nyújtottak a hátrányos helyzetű 
kisgyermekes családjaink részére.

A beérkezett adományok és tartós élel-
miszerekből csomagok összeállítására ke-
rült sor, amivel az ünnepek előtt tudtuk se-
gíteni a rászoruló családokat.

Intézményünk a ,,MAGYAROK KE-
NYERE,” program keretén belül 960 kg 
liszt adományt kapott.

Kollégáink segítségével ez az adomány 
is eljutott az érintett családokhoz.

Külön köszönetünket fejezzük ki a FIN-
CSI PÉKSÉGNEK, hogy egész éven át, heti 
rendszerességgel sok-sok pékáruval támo-
gatta rászoruló családjainkat.

Borbás Imréné
intézményvezető

Bábolnai takarmány kapható!
Baromfi  • Sertés • Nyúl • Fürj • Kutya • Macska

Takarmány kiegészítők • Gabona
Rendelhető: bárány, ló, szarvasmarha takarmány.

Bábolnai napos és előnevelt csirke rendelhető!
Telefonos egyeztetés, rugalmas kiszolgálás. Tel.: 30/9942-408, 94/573-197

Sélleiné Tóth Ildikó Mónika • Vasvár Alkotmány u. 66.

Lapzártánk után történt
A két ünnep között a Nagy Gáspár Mű-

velődési Központban darts verseny volt, 
majd a veszprémi várszínház szédületes 
vígjátékkal örvendeztette meg a helyieket. 
Volt Örömfutás és „Búcsúkoncert” a Spin 
Bacterssel.

Január elején a Kármentő zenekar fenn-
állásának 25. évfordulóját ünnepelte, míg a 
könyvtárban az adventi ablakvadászat képe-
iből nyílt tárlat.

Minderről részletes tájékoztatást adunk 
következő, februári lapszámunkban.

Megküzdeni a veszteség 
fájdalmával

Januártól 10 alkalmas gyászfeldolgozó, 
önsegítő csoport indul a plébánia közösségi 
termében. A foglalkozások kéthetente ked-
den 17.30-tól 19.30-ig tartanak. Szeretettel 
várom mindazokat, akik vigasztalódásra, 
támogatásra vágynak gyászukban, mintákat 
szeretnének kapni arra nézve, hogyan lehet 
megküzdeni a veszteség fájdalmával.

Érdeklődni: Keresztiné Lennert Gabriel-
lánál a 06 30/83 00 206-os telefonon lehet.


